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Abstract (en)
A device for winding or unwinding web-like or tape-like materials (35) such as paper, films, textiles or the like is proposed, winding shafts (23)
being provided which can be motor driven, are mounted rotatably, at least on one side, in sliding bearings (18) and can be moved and positioned
individually along a self-contained guide path. A rotationally drivable guide drum (14), on which the sliding bearings (18) are guided in a freely
displaceable manner, forms the guide path. Fastening devices which can be actuated independently of one another are used for fixing the sliding
bearings (18) to the guide drum (14). For fixing the axle of rotation of the winding shaft to the machine, which shaft is in each case moved to a
determinable winding position of the guide path, use is made of a holding device (33) which acts in accordance with the corresponding actuation. In
this manner, the winding shafts can be moved independently of one another along the guide path, so that an automatic change of winding shaft is
possible with short, free web lengths, without stopping the flow of material. <IMAGE>

Abstract (de)
Es wird eine Vorrichtung zum Ab- oder Aufrollen von bahn- oder bandförmigen Materialien (35) wie Papier, Folien, Textilien od.dgl. vorgeschlagen,
wobei wenigstens einseitig in Schiebelagern (18) drehbar gelagerte und motorisch antreibbare Wickelwellen (23) vorgesehen sind, die entlang
einer in sich geschlossenen Führungsbahn einzeln bewegbar und positionierbar sind. Eine rotatorisch antreibbare Führungstrommel (14), an der
die Schiebelager (18) frei verschiebbar geführt sind, bildet die Führungsbahn. Zur Fixierung der Schiebelager (18) an der Führungstrommel (14)
dienen unabhängig voneinander betätigbare Feststellvorrichtungen. Zur maschinenfesten Fixierung der Drehachse der jeweils an eine festlegbare
Wickelposition der Führungsbahn gebrachten Wickelwelle dient eine Haltevorrichtung (33) nach entsprechender Betätigung. Auf diese Weise
können die Wickelwellen unabhängig voneinander entlang der Führungsbahn bewegt werden, so daß ein automatischer Wickelwellenwechsel bei
kurzen freien Bahnlängen möglich ist, ohne den Materialfluß zu stoppen.
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